

## 6. Biotech Presse-Lounge:

## MEET THE BIOTECH INDUSTRY AT THE IZB



Dr. Markus Dangl, Senior Vice President Research and Pre-Clinical Development, Medigene AG, Evelyn Warner, Chefredakteurin / Chief Editor, LaBiotech.eu, Dr. Jens Altrichter, COO, Leukocare AG, Dr. Peter Hanns Zobel, Geschäftsführer / CEO, Fördergesellschaft IZB mbH, PhD. Paola Casarosa, Corporate Vice President Therapeutics, Boehringer Ingelheim (v.l.n.r.)

## Start-ups im IZB arbeiten hautnah am medizinischen Fortschritt

Die Pharma-, Biotech- und Venture Capital-Szene trifft sich auf der Biotech Presse-Lounge. Am 12. Oktober 2017 veranstaltete das Innovations- und Gründerzentrum für Biotechnologie (IZB) die sechste Biotech Presse-Lounge im Faculty Club. Die Veranstaltung war mit über 100 Gästen bis auf den letzten Platz gefüllt. Dr. Peter Hanns Zobel betonte in seiner Eröffnungsrede, wie wichtig es ist, die Akteure der Pharma-, Biotech- und Venture Capital-Szene in ungezwungener Atmosphäre zusammenzubringen und freute sich über die Finanzierungen, die in 2017 im IZB realisiert wurden. Allein mit der Pieris AG,

der Immunic AG und der Rigontec GmbH konnten Deals von bis zu 2 Milliarden Euro eingefahren werden. Sprecher auf der Biotech Presse-Lounge waren Dr. Markus Dangl (Senior Vice President Research and Pre-Clinical Development der Medigene AG), PhD. Paola Casarosa (Corporate Vice President Therapeutics bei Boehringer Ingelheim) und Dr. Jens Altrichter (COO der Leukocare AG). Evelyn Warner, Chefredakteurin des Portals Labiotech.eu, moderierte die Veranstaltung.

Dr. Markus Dangl, Senior Vice President Research and Pre-Clinical Development der Medigene AG, berichtete,

warum Neoantigene gerade ein sehr spannendes Thema im Umfeld der Immuntherapie von Tumorerkrankungen sind und wie die Technologien und das Know-how von Medigene verwendet werden kann, um in Zukunft Patienten mit hochwirksamen, individualisierten Zelltherapien erfolgreich zu behandeln.

„Partnerschaften spielen bei den Forschungs- und Entwicklungsaktivitäten von uns eine strategische Rolle“, so PhD. Paola Casarosa, Corporate Vice President Therapeutics bei Boehringer Ingelheim in Ihrem Vortrag. „Dies zeigt sich darin, dass 50 Prozent unserer Pipeline auf externen



PhD. Mick Cooper, Healthcare and Life Sciences Analyst, Trinity Delta, Dr. Robert Mayer, Senior Manager Public & IR, Medigene AG (v.l.n.r.)

„Ein gelungener Event: Dynamisches Format, hoch interaktiv, tolle Location!“

„A successful event: Dynamic format, highly interactive, great location!“

■ Prof. Dr. Patrick Baeuerle  
Managing Director  
MPM Capital

„Eine beeindruckende Veranstaltung mit einem interessanten Publikum und spannenden Vorträgen, die die Stärke der Biotechregion München hervorhob.“

„An impressive event with an interesting audience and exciting presentations, which highlighted the strength of the biotech industry in Munich.“

■ PhD. Mick Cooper  
Healthcare and Life Sciences Analyst  
Trinity Delta



Prof. Dr. Patrick Baeuerle  
Managing Director  
MPM Capital

Sponsored by:



Kollaborationen basieren. Wir suchen Partnerschaftsopportunitäten in der gesamten Bandbreite, von Universitäten zu Biotech-Firmen, um einen Mehrwert für Patienten zu erreichen“, erklärte Casarosa.

Dr. Jens Altrichter, COO der Leukocare AG, erläuterte die zunehmende Bedeutung fortschrittlicher Formulierungen in der biopharmazeutischen Produktentwicklung. „Durch Berücksichtigung formulierungsrelevanter Aspekte bereits in frühen Phasen des Entwicklungsprozesses und Einsatz von Leukocare's Expertise und Technologie-Plattform können unsere Kunden signifikante Wettbewerbsvorteile realisieren und zukünftig das maximale Produkt- und Marktpotenzial

erfolgreich ausschöpfen“, erläutert Altrichter die Unternehmensstrategie.

EN **Start-ups at the IZB are working in synchrony with medical progress**

The pharmaceutical, biotech and venture capital scene met up in the Biotech Press-Lounge to incubate new projects. On October 12, 2017 the Innovation and Start-Up Center for Biotechnology (IZB) hosted the sixth Biotech Press-Lounge at the Faculty Club G2B (Gateway to Biotech). With over 100 guests attending the event, every last place was taken. In his opening speech, Dr. Peter Hanns Zobel, Managing Director of the Innovation and Start-up Center for Biotechnology (IZB), stressed how important it is to bring

together the players in the pharmaceutical, biotech and venture capital scene in an informal atmosphere, and also that he was delighted with the financing acquired at the IZB in 2017. Pieris AG, Immunic AG and Rigontec GmbH alone brought in deals amounting to 2 billion Euros. Current research was presented within the context of impulse talks. This time speakers at the Biotech Press-Lounge were Dr. Markus Dangl (Senior Vice President of Research and Pre-Clinical Development at Medigene AG), PhD. Paola Casarosa (Corporate Vice President of Therapeutics at Boehringer Ingelheim) and Dr. Jens Altrichter (COO of Leukocare AG). Evelyn Warner, chief editor of the portal Labiotech.eu, moderated the event.

Dr. Markus Dangl, Senior Vice →



**Dr. Markus Dangl**  
Senior Vice President Research and  
Pre-Clinical Development, Medigene AG



**Dr. Jens Altrichter, COO, Leukocare AG und  
Sandra von Meier, Director Business Development,  
Merck Group (v.l.n.r.)**

„Interessante Leute, informative Vorträge,  
ein einladendes Ambiente und eine super  
Organisation, ich kann diese Veranstal-  
tung nur weiterempfehlen.“

“Interesting people, informative presentations,  
an excellent location and perfect organization,  
this event is highly recommendable.”

■ Dr. Markus Dangl  
Senior Vice President Research and Pre-Clinical Develop-  
ment, Medigene AG



**Alexandra Goller, Investor Relations, Morphosys AG,  
Claudia Gutjahr-Löser, Managing Director, MC Services und  
Jochen Orłowski, Corporate Communications & Investor  
Relations, Morphosys AG (v.l.n.r.)**

→ <sup>EN</sup> President of Research and Pre-Clinical Development at Medigene AG, reported why neoantigens are currently a very exciting topic in the field of immunotherapy of tumor diseases, and how the technologies and know-how of Medigene can be used in the future to treat patients using highly effective, individualized cell therapies.

“Partnerships play a strategic role in our research and development activities,” said

PhD. Paola Casarosa, Corporate Vice President of Therapeutics at Boehringer Ingelheim in her talk. “This is illustrated by the fact that 50 percent of our pipeline is based on external collaborations. We are looking for partnerships across the entire spectrum, from universities to biotech companies, to deliver value to patients,” Casarosa explained.

Dr. Jens Altrichter, COO of Leukocare AG, outlined the increasing importance of

advanced formulations in biopharmaceutical product development. “By taking into account formulation-relevant aspects already in the early phases of the development process, and using Leukocare’s expertise and technology platform, our customers can achieve significant competitive advantages to exploit the maximum product and market potential in the future,” as Altrichter explained the company’s strategy. ■



## BIOTECH PRESS-LOUNGE IN THE FACULTY CLUB G2B – PROGRAM

8. Februar 2018 | 11.00 bis 13.00 Uhr / February 8, 2018 | 11 am to 1 pm

### Begrüßung / Welcome



**Dr. Peter Hanns Zobel**  
Innovations- und Gründerzentrum  
für Biotechnologie (IZB)  
CEO

### Moderation / Moderation



**Joachim Müller-Jung**  
FAZ  
Chief Nature and Science Editor

### Die Impulsvorträge / Impulse talks



**Prof. Dr. Stefan Jaroch**  
Bayer Pharma AG  
Head of External Innovation Technologies  
Innovationen in der Wirkstoffforschung  
Open Innovation in Drug Discovery



**Peter Homberg**  
Dentons  
Partner, Head of German Life Science Practice,  
Thema in der Abstimmung  
Topic in the vote



**PhD. Mikkel Noerholm**  
Exosome Diagnostics  
Vice President  
Ein nichtinvasiver Test zur Vermeidung unnötiger Biopsien: ExoDx Prostate (IntelliScore)  
A non-invasive test to avoid unnecessary biopsy: ExoDx Prostate(IntelliScore)

### Weitere Termine / more events:

16. Mai 2018 / May 16, 2018  
11. Oktober 2018 / October 11, 2018

**Wer trifft sich?**  
Geschäftsführer/Vorstände sowie Presseverantwortliche von Biotech-, Pharma- und Venture Capital-Unternehmen sowie Journalisten und PR-Agenturen kommen zu einem Netzwerktreffen zusammen

<sup>EN</sup> **Who is meeting up?**  
CEOs/board executives and press representatives from biotech, pharma and venture capital companies as well as journalists and PR agencies coming together for a network meeting

**Wo trifft man sich?**  
Im Faculty Club G2B (Gateway to Biotech) im Innovations- und Gründerzentrum Biotechnologie · Am Klopferspitz 21, 82152 Planegg/Martinsried  
Tel.: +49 (0)89/189 28 76-0

**Where do we meet?**  
In the Faculty Club G2B (Gateway to Biotech) in the Innovation and Start-up Center for Biotechnology Am Klopferspitz 21, 82152 Planegg/Martinsried  
Tel.: +49 (0)89/189 28 76-0

**In welchem Format?**  
Impulsvorträge zu aktuellen Themen mit anschließendem Business-Lunch  
**Die Teilnehmerzahl ist auf 100 Personen begrenzt.**

**How do we network?**  
Impulse talks on current themes followed by a business lunch  
**The number of participants is limited to 100 people.**

**Kontakt Veranstalter /  
Contact organizer:**



Fördergesellschaft IZB mbH  
Susanne Simon  
Head of Public Relations

Am Klopferspitz 19, 82152 Planegg/Martinsried  
Tel.: +49 (0)89/55 279 48 - 17  
E-Mail: izb@izb-online.de

Kooperationspartner / Cooperation Partners:

